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PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 
RADY NAUKOWEJ DYSCYPLINY NAUKI SOCJOLOGICZNE 

w dniu 4 listopada 2022 roku 
 

Posiedzenie zostało przeprowadzone w formie zdalnej (procedura pełna 
z telekonferencją i głosowaniem zdalnym podczas posiedzenia) w oparciu o zasady 
zawarte w Zarządzeniu nr 94 Rektora Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 12 maja 
2020 r. w sprawie zasad prowadzenia posiedzeń organów i podmiotów kolegialnych 
Uniwersytetu Warszawskiego oraz innych gremiów z wykorzystaniem narzędzi 
komunikacji elektronicznej. Za zgodą członkiń i członków Rady przebieg posiedzenia 
został nagrany na potrzeby sporządzenia protokołu.  
 

Zastępca Przewodniczącej, prof. dr hab. Aleksander Manterys, otworzył zdalne 
posiedzenie Rady Naukowej Dyscypliny Nauki Socjologiczne (dalej RND NS) w formie 
wideokonferencji, a następnie przeszedł do sprawdzenia listy obecności. 
W posiedzeniu uczestniczyło 26 członkiń i członków Rady, w tym 21 pracowniczek 
i pracowników samodzielnych. Osiągnięto kworum wymagane do podejmowania 
uchwał (RND NS liczy 37 członkiń i członków, w tym 29 pracowników samodzielnych). 

 
Przewodniczący powitał również obecnych na posiedzeniu gości zaproszonych 

w związku z omawianiem sprawy dotyczącej nadania stopnia doktora oraz powołania 
recenzenta: dr. hab. prof. ucz. Jerzego Bartkowskiego i dr. hab. prof. ucz. Sławomira 
Łodzińskiego. 

 
Za obsługę techniczną narzędzi Google Meet i Ankieter oraz sporządzenie 

protokołu z posiedzenia odpowiadała pracowniczka Biura Rad Naukowych 
mgr Magdalena Stelmach.  
  
1. Przyjęcie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Przyjęcie porządku obrad; 
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 23 września 

2022 r.; 
3. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 7 października 

2022 r.; 
4. Informacje Przewodniczącej RND Nauki Socjologiczne;  
5. Nadanie stopnia doktora w przewodzie doktorskim mgr Marcie Czapnik-Jurak 

w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne                      
(referuje prof. Jolanta Arcimowicz); 

6. Powołanie trzeciego recenzenta w przewodzie doktorskim mgr Anny Kuczyńskiej 
(referuje prof. Sławomir Łodziński); 



 

Strona 2 z 8 
 

7. Rezygnacja dr hab. Ewy Nasalskiej  z funkcji promotorki rozprawy doktorskiej 
mgr Natalii Kraśniewskiej i powołanie prof. Sławomira Łodzińskiego na nowego 
promotora (referuje prof. Sławomir Łodziński); 

8. Umorzenie postępowania w sprawie nadania  mgr Ewie Cichockiej stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne;  

9. Wyznaczenie przedstawiciela Rady Naukowej Dyscypliny Nauki Socjologiczne 
do składu Komisji ds. zatrudnienia dr. hab. Bartłomieja Walczaka w trybie awansu 
na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych; 

10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący zapytał czy ktoś z obecnych członków Rady zgłasza uwagi do 

proponowanego porządku obrad. Nikt nie zgłosił żadnej uwagi. Przewodniczący 
zapytał czy ktoś jest przeciw przyjęciu porządku obrad a wobec braku zgłoszeń zapytał 
czy ktoś chce wstrzymać się od głosu. Nikt nie wstrzymał się od głosu. Porządek obrad 
został przyjęty jednogłośnie przez RND NS. 
 
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 

23 września 2022 r. 
 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego 
projektu protokołu. Żadne uwagi nie zostały zgłoszone, również wcześniej drogą 
e-mailową. 

 
Przewodniczący zarządził głosowanie jawne nad przyjęciem protokołu, poprzez 

podniesienie wirtualnych rąk. Za przyjęciem protokołu głosowały 24 osoby, 0 osób 
głosowało przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Protokół został przyjęty przez 
RND NS. 
 
3. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 

7 października 2022 r. 
 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego 
projektu protokołu. Żadne uwagi nie zostały zgłoszone, również wcześniej drogą 
e-mailową. 

 
Przewodniczący zarządził głosowanie jawne nad przyjęciem protokołu, poprzez 

podniesienie wirtualnych rąk. Za przyjęciem protokołu głosowało 20 osób, 0 osób 
głosowało przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Protokół został przyjęty przez RND 
NS. 

 
4. Informacje Przewodniczącej RND Nauki Socjologiczne. 

 
Przewodniczący nie miał nowych informacji do przekazania członkom Rady. 
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5. Nadanie stopnia doktora w przewodzie doktorskim mgr Marcie Czapnik-Jurak 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne. 

 
Przewodniczący poprosił Członkinię Komisji Doktorskiej prof. Jolantę 

Arcimowicz o zreferowanie sprawy. 
 
Prof. Jolanta Arcimowicz poinformowała, że w dniu 6 lipca 2022 r. odbyła się 

publiczna obrona rozprawy doktorskiej mgr Marty Czapnik-Jurak. Tytuł pracy brzmi 
„Style życia osób w kryzysie bezdomności przebywających na terenie m.st. Warszawy 
i okolic”. Praca jest pogłębioną analizą rzeczywistości bezdomnych należących do 
kategorii tzw. bezdomnych bezdachowych jak również bezdomnych schroniskowych 
będących beneficjentami różnego rodzaju instytucji pomocowych, publicznych 
i niepublicznych. W Warszawie grupa bezdomnych liczy ponad 4 tys. osób. 
We wstępie pracy, który jest bardzo ciekawy i rozbudowany, znajduje się syntetyczna 
charakterystyka Warszawy pod względem liczby, specyfiki i dostępności różnych 
instytucji i form pomocy osobom bezdomnym. Cała rozprawa stanowi przekrojową 
analizę różnych obszarów funkcjonowania osób bezdomnych zarówno w przestrzeni 
publicznej jak i prywatnej. Doktorantka w pracy odsłania kulisy codzienności osób 
bezdomnych, ich czynności związane z zabezpieczeniem podstawowych potrzeb, 
różne formy ich uczestnictwa w życiu społecznym, kulturalnym i religijnym. Praca 
stanowi charakterystykę, która skupia się na potrzebach tych osób, ale też opisuje 
instytucje, które świadczą pomoc osobom bezdomnym.  W tej analizie pojawił się 
również ważny wątek pandemii, jak ona wpłynęła na sytuację tych osób. Praca jest 
bardzo ciekawa, dobrze napisana, co podkreślali wszyscy, również recenzenci. 
Promotorką pracy była prof. Beata Łaciak. W obu recenzjach podkreślano, że 
Doktorantka wykazała się rozległą wiedzą i ogromną wrażliwością, dokonała bardzo 
wnikliwego i rzetelnego przeglądu specyfiki funkcjonowania instytucji pomocowych, 
opisując praktyczne rozwiązania, które można wprowadzić aby poprawić sytuację 
osób bezdomnych nie tylko na terenie Warszawy. 

Wszyscy członkowie Komisji zadawali pytania, odpowiedzi Doktorantki były 
bardzo obszerne i dobrze ocenione. W głosowaniu Komisja Doktorska jednogłośnie 
poparła wniosek rekomendowania doktoratu. Uprawnionych do głosowania było 
10 osób, oddano 10 głosów, w tym 9 głosów ważnych, 9 głosów było za przyjęciem 
publicznej obrony rozprawy doktorskiej. Komisja Doktorska przedłożyła Radzie 
Naukowej Dyscypliny wniosek o nadanie mgr Marcie Czapnik-Jurak stopnia doktora. 
 

Przewodniczący podziękował prof. Jolancie Arcimowicz i zapytał czy ktoś 
chciałby zabrać głos w sprawie.  
 

Wobec braku głosów w sprawie, Przewodniczący zarządził tajne głosowanie 
zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS. Prawo głosu w sprawie nadania stopnia doktora mają również Promotor 
i Recenzenci, którzy nie byli obecni na posiedzeniu RND NS.  
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W głosowaniu za nadaniem mgr Marcie Czapnik-Jurak stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne, uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

32 21 21 0 0 

 
Uchwałę przyjęto jednogłośnie bezwzględną większością głosów. RND NS 

nadała mgr Marcie Czapnik-Jurak stopień doktora w dziedzinie nauk społecznych 
w dyscyplinie nauki socjologiczne. 
 
6. Powołanie trzeciego recenzenta w przewodzie doktorskim mgr Anny 

Kuczyńskiej.  
 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Doktorskiej 

prof. Sławomira Łodzińskiego o zreferowanie sprawy. 
 
Prof. Sławomir Łodziński poinformował, że mgr Anna Kuczyńska złożyła 

rozprawę doktorską pt. „Społeczeństwo informacyjne a cyfrowe wykluczenie osób 50+ 
w Polsce”. Komisja Doktorska otrzymała dwie recenzje, jedną pozytywną i drugą 
negatywną. W ramach dyskusji i głosowania Komisji Doktorskiej zdecydowano 
o potrzebie wyznaczenia trzeciego recenzenta, który rozstrzygnie sytuację. 
Prof. Sławomir Łodziński zgłosił kandydaturę odpowiadającą specjalizacji rozprawy  - 
prof. Joanny Zalewskiej z Akademii Pedagogiki Społecznej w Warszawie, która 
wyraziła zgodę na podjęcie się funkcji trzeciego recenzenta. 

 
Przewodniczący podziękował prof. Sławomirowi Łodzińskiemu i zapytał czy 

ktoś chciałby zabrać głos w sprawie.  
Wobec braku głosów w sprawie, Przewodniczący zarządził tajne głosowanie 

zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS. Prawo głosu w sprawie powołania recenzentów ma również Promotor. 
Prof. Jerzemu Bartkowskiemu został wysłany token do głosowania w systemie 
Ankieter. 

 
W głosowaniu w sprawie wyznaczenia dr hab. Joanny Zalewskiej, prof. APS 

na trzecią recenzentkę rozprawy doktorskiej mgr Anny Kuczyńskiej, uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

30 21 20 0 1 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. 



 

Strona 5 z 8 
 

7. Rezygnacja dr hab. Ewy Nasalskiej  z funkcji promotorki rozprawy 
doktorskiej mgr Natalii Kraśniewskiej i powołanie prof. Sławomira 
Łodzińskiego na nowego promotora. 

 
Przewodniczący poprosił prof. Sławomira Łodzińskiego o zreferowanie sprawy. 

 
Prof. Sławomir Łodziński poinformował, że prof. Ewa Nasalska w związku 

z przejściem na emeryturę, zrezygnowała z funkcji promotorki rozprawy doktorskiej 
mgr Natalii Kraśniewskiej. Doktorantka zwróciła się z prośbą o podjęcie funkcji 
promotora do prof. Sławomira Łodzińskiego. Prof. Sławomir Łodziński wyraził zdanie, 
że Doktorantka ma szansę do pierwszego kwartału przyszłego roku przygotować 
rozprawę doktorską a później pozytywnie ją obronić. Praca dotyczy bardzo ciekawego 
problemu, jej tytuł brzmi: „Wpływ edukacji szkolnej na procesy integracji społecznej 
i mechanizmy kształtowania tożsamości narodowej dzieci migrantów polskiego 
pochodzenia mieszkających w Berlinie”. Większość badań została wykonana, zarówno 
ankiety jak i wywiady pogłębione. Zebrany materiał daje szanse na ukończenie 
rozprawy w terminie. Z tego powodu prof. Sławomir Łodziński wyraził zgodę na 
podjęcie się funkcji promotora. 

  
Przewodniczący podziękował prof. Sławomirowi Łodzińskiemu i zapytał czy 

ktoś chciałby zabrać głos w sprawie.  
  

Wobec braku głosów w sprawie, Przewodniczący zarządził tajne głosowanie 
zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS. 

 
W głosowaniu w sprawie odwołania dr hab. Ewy Nasalskiej z funkcji promotorki 

w przewodzie doktorskim mgr Natalii Zofii Kraśniewskiej, uzyskano następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane 
głosy 

Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

Nie 
zaznaczono 

żadnej 
odpowiedzi 

29 21 20 0 0 1 

 
W głosowaniu w sprawie powołania dr. hab. Sławomira Łodzińskiego, prof. ucz. 

na promotora w przewodzie doktorskim mgr Natalii Zofii Kraśniewskiej, uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 21 21 0 0 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. 
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8. Umorzenie postępowania w sprawie nadania mgr Ewie Cichockiej stopnia 
doktora w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne.  

 
Przewodniczący poprosił Promotora prof. Sławomira Łodzińskiego 

o zreferowanie sprawy. 
 

Prof. Sławomir Łodziński poinformował, że mgr Ewa Cichocka jest Magistrantką 
Instytutu Socjologii, uzyskała stypendium w Berlinie i od paru już lat mieszka w Berlinie. 
Weszła w środowisko międzynarodowych badaczy migracji i chce kontynuować swoją 
karierę jak również studia doktoranckie w Berlinie. W związku z tym podjęła decyzję 
o umorzeniu wszczętego postępowania w sprawie nadania stopnia doktora 
na Uniwersytecie Warszawskim. Prof. Sławomir Łodziński jako Promotor oraz 
Promotorka pomocnicza prof. Justyna Salamońska wyrazili na piśmie zgodę na 
umorzenie tego postępowania. 

 
Przewodniczący podziękował prof. Sławomirowi Łodzińskiemu i zapytał czy 

ktoś chciałby zabrać głos w sprawie.  
  

Wobec braku głosów w sprawie, Przewodniczący zarządził tajne głosowanie 
zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS. 

 
W głosowaniu nad umorzeniem postępowania w sprawie nadania mgr Ewie 

Cichockiej stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki 
socjologiczne, uzyskano następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 21 21 0 0 

 
Uchwałę przyjęto jednogłośnie bezwzględną większością głosów.  

 
9. Wyznaczenie przedstawiciela Rady Naukowej Dyscypliny Nauki 

Socjologiczne do składu Komisji ds. zatrudnienia dr. hab. Bartłomieja Walczaka 
w trybie awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników 
badawczo-dydaktycznych. 

 
Przewodniczący zaproponował kandydaturę prof. Aleksandry Grzymała-Kazłowskiej. 
 
 Prof. Iwona Jakubowska-Branicka poinformowała, że prof. Aleksandra 
Grzymała-Kazłowska zajmuje się problematyką migracji, która stanowi jedno z centrów 
zainteresowań dr. hab. Bartłomieja Walczaka. Wyraziła zdanie, że ta kandydatura 
z merytorycznego punktu widzenia jest odpowiednia. 
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Wobec braku innych głosów w sprawie, Przewodniczący zarządził tajne 
głosowanie zdalne za pomocą systemu Ankieter oraz poinformował, że w głosowaniu 
będą brali udział wszyscy członkowie Rady. 

 
W głosowaniu w sprawie wyznaczenia dr hab. Aleksandry Grzymała-

Kazłowskiej, prof. ucz. na przedstawicielkę Rady Naukowej Dyscypliny Nauki 
Socjologiczne do składu Komisji ds. zatrudnienia dr. hab. Bartłomieja Walczaka 
w trybie awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo-
dydaktycznych, uzyskano następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

37 25 24 0 1 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. 

 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Prof. Jolanta Arcimowicz podjęła temat doktorantów kończących 
Międzydziedzinową Szkołę Doktorską. Została przekazana informacja, że ci 
doktoranci zamiast wskazywać dziedzinę nauki, zamierzają wskazać konkretną 
dyscyplinę naukową, w której będą chcieli ubiegać się o nadanie stopnia doktora. 
Wiele z tych osób zamierza wskazać pierwszą dyscyplinę wiodącą i drugą dyscyplinę, 
której ich rozprawa doktorska także będzie dotyczyła. 

Prof. Jolanta Arcimowicz nawiązała do zasad w przedmiocie liczby, zakresu 
oraz formy egzaminów doktorskich, określonych w uchwale RND NS w sprawie 
wytycznych do egzaminów doktorskich. Komisja opracowując treść tej uchwały 
i przygotowując zasady przeprowadzania egzaminów, nie przewidziała, że tacy 
doktoranci mogą się pojawić. Prof. Jolanta Arcimowicz wyraziła zdanie, że ci 
doktoranci nie powinni zdawać tylko jednego egzaminu doktorskiego skoro wskazują 
dwie dyscypliny. Zaproponowała zastanowienie się, czy do ww. uchwały podjętej przez 
RND NS nie należałoby dodać jeszcze jednego punktu dotyczącego doktorantów 
Międzydziedzinowej Szkoły Doktorskiej. 

 
Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka, Przewodnicząca Rady Naukowej 

Dziedzin, wyraziła zdanie, że ci doktoranci w zasadzie nie powinni składać wniosku 
o wszczęcie postępowania do Rady Dyscypliny, tylko do Rady Naukowej Dziedzin.  
Jednak ewidentnie widać, że chcą oni robić doktoraty w dyscyplinie a nie w dziedzinie. 
W Radzie Naukowej Dziedzin zostały ustalone warunki przeprowadzania egzaminu 
wielodyscyplinowego. Jest to jeden egzamin, ale komisja składa się z przedstawicieli 
wszystkich dyscyplin, które wchodzą w ramy danej rozprawy. Prof. Grażyna 
Romańczuk-Woroniecka przyznała, że należałoby omówić sprawę doktorantów 
Międzydziedzinowej Szkoły Doktorskiej, którzy mają zamiar złożyć wniosek 
o wszczęcie postępowania do konkretnej Rady Naukowej Dyscypliny. 
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Prof. Jolanta Arcimowicz zauważyła, że niektóre Rady Naukowe Dyscypliny 
opracowały i przyjęły uchwałę, w której zapisały, że doktoranci Międzydziedzinowej 
Szkoły Doktorskiej będą musieli zdać dodatkowy egzamin z drugiej deklarowanej 
dyscypliny. 

 
Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka dodała, że prawdopodobnie wielu tych 

doktorantów będzie wskazywało dyscyplinę wiodącą, ponieważ nie ma jeszcze 
zaufania do wszczęcia postępowania w sprawie nadania stopnia doktora w dziedzinie 
nauki. 
 

Przewodniczący poinformował, że na następnym posiedzeniu Rady RND NS 
prof. Mikołaj Pawlak opowie o zajęciach z doktorantami Szkoły Doktorskiej. 

 
Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zgłosić wolny wniosek lub 

zabrać głos w jakiejś sprawie. Nikt nie zgłosił więcej żadnego komentarza. 
 

Przewodniczący zamknął posiedzenie RND Nauki Socjologiczne, dziękując 
wszystkim członkom Rady za udział w posiedzeniu. 
 
 
Protokołowała: Magdalena Stelmach 
 

 
Zastępca Przewodniczącej Rady Naukowej  

Dyscypliny Nauki Socjologiczne: A. Manterys 
 

 
                                                                      
 

 


